
Sprawozdanie z działalności Rady Nadzorczej  
Spółdzielni Mieszkaniowej „Zrzeszeni” w roku 2015 

 
 
W okresie od 1 stycznia 2015 r. do 31 grudnia 2015, Rada Nadzorcza odbyła 11 posiedzeń działając w 
następującym składzie osobowym: 
 

1. Andrzej Błaszczyk  - Przewodniczący Rady, 
2. Wiesław Janowski  - Wice Przewodniczący Rady, 
3. Alicja Posłuszna   - Sekretarz Rady, 
4. Jerzy Czapliński   - Członek Rady, 
5. Wojciech Łagoda  - Członek Rady, 
6. Ryszard Nowak   - Członek Rady, 
7. Zbigniew Rusak   - Członek Rady, 
8. Wojciech Szała    - Członek Rady. 

 
W powyższym składzie Rada pracowała do ustawowego terminu zakończenia kadencji, który zapadał w dniu 
Walnego Zgromadzenia Spółdzielni w dniu 11 czerwca 2015 roku. W trakcie obrad Walnego Zgromadzenia 
powołano nowy  ośmioosobowy skład Rady Nadzorczej na kolejną trzyletnią kadencję. W dniu 15 czerwca 
2015 na pierwszym posiedzeniu ukonstytuował się jej nowy skład, do którego weszli:  
 

1. Zbigniew Rusak   - Przewodniczący Rady, 
2. Agata Mikulska   - Wice Przewodniczący Rady, 
3. Wojciech Szała   - Sekretarz Rady, 
4. Andrzej Błaszczyk  - Członek Rady, 
5. Wojciech Łagoda   – Członek Rady, 
6. Małgorzata Matusiewicz  – Członek Rady, 
7. Dawid Ogiński    – Członek Rady. 
8. Tomasz Spychalski   – Członek Rady.  

 
W całym okresie objętym sprawozdaniem, niezależnie od składu osobowego Rady, bieżące zadania 
wykonywały dwie stałe komisje Rady: Komisja Rewizyjna, której zadaniem jest kontrola i nadzór nad 
działalnością finansową i organizacyjną Spółdzielni oraz Komisja Eksploatacyjno - Inwestycyjna, której 
zadaniem jest kontrola i nadzór nad działalnością eksploatacyjną. W toku działania obie Komisje nie 
stwierdziły uchybień w działalności finansowej i remontowo – inwestycyjnej realizowanej przez Zarząd 
Spółdzielni. 
 
Tematami posiedzeń Rady Nadzorczej były m.in.: 
 

� Opiniowanie i zatwierdzenie planów gospodarczo – finansowych i remontów za 2015 r., 
� Analizy kwartalnego wykonania w/w planów, 
� Ustalanie obowiązujących stawek opłat za użytkowanie lokali, 
� Struktura wynagrodzeń pracowników i Zarządu Spółdzielni, 
� Procedura ogłaszania informacji o zamiarze wykonania prac remontowych oraz sposób prowadzenia 

procedur mających na celu wyłonienie wykonawcy,  
� Zaległości czynszowe Członków Spółdzielni, 
� Sprawy wynikające z bieżącej działalności. 

 
Ponadto, na posiedzeniach Rady Nadzorczej omawiano także sprawy dotyczące: 
 

� Odpłatności za wieczyste użytkowanie gruntów, 
� Przeglądów rocznych zasobów Spółdzielni, 
�   Przekazania sieci kanalizacji sanitarnej komunalnej spółce AQUANET, 
�   Zmiany harmonogramu wywozu odpadów komunalnych z terenu Spółdzielni. 
 

 
Poza zebraniami członkowie Komisji Eksploatacyjno - Inwestycyjnej, zasiadali także w komisjach 
konkursowych, których zadaniem było wyłonienie wykonawców robót ujętych w planie remontów. 



Zagadnieniem o priorytetowym znaczeniu dla funkcjonowania Spółdzielni, które zdominowało prace Rady 
Nadzorczej w roku 2015 było monitorowanie procesu zamiany prawa użytkowania wieczystego gruntów 
Spółdzielni na prawo własności. Aby przygotować się do wykupu działek, Rada Nadzorcza po pozytywnej 
opinii Walnego Zgromadzenia, podjęła decyzję o rozpoczęciu gromadzenia środków na ten cel. Początkowo 
przyjęto, że optymalnym okresem zbierania tych środków byłby okres trzyletni. Nie mniej po dokładnej 
analizie skutków finansowych i wpływu na stawkę czynszową, postanowiono wydłużyć ten okres do 5 lat. 
Wydłużenie tego okresu jest także zasadne, z uwagi na fakt, że część osób posiadających odrębną własność 
do lokalu, zgłosiła sprzeciw do uchwały Walnego Zgromadzenia w sprawie przekształcenia wieczystego 
użytkowania w prawo własności. 
 
Kolejnym istotnym tematem, jaki był rozpoznawany przez Radę było przygotowanie inwestycji związanej z 
termomodernizacją budynków, zwłaszcza na działce budowlanej nr 7. Przyjęto założenie, że o kolejności 
docieplania musi decydować audyt energetyczny i badanie termowizyjne poszczególnych budynków. Po jego 
zakończeniu odpowiedni raport w tej sprawie zostanie zaprezentowany na Walnym Zgromadzeniu wszystkim 
członkom Spółdzielni, którzy ostatecznie zatwierdzą przygotowany harmonogram prac. Nie mniej należy 
podkreślić, że w chwili obecnej Spółdzielnia, do czasu zakończenia prac remontowych połaci dachowych, co 
nastąpi do końca 2017 toku oraz procesu przekształcenia działki, nie ma możliwości wykonać tego zadania z 
własnych środków. Cały czas Zarząd Spółdzielni monitoruje możliwość pozyskania środków unijnych w tym 
zakresie, ale jak na razie, na zadanie to nie został ogłoszony żaden konkurs przez Urząd Marszałkowski 
Województwa Wielkopolskiego. Obawę o możliwość pozyskania dodatkowych środków na termomodernizację 
budynków Spółdzielni, budzi fakt nie uwzględnienia takiego zadania w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej 
Miasta Poznania, który został uchwalony w lutym 2016 roku. Należy także podkreślić, że ewentualne 
aplikowanie o środki unijne będzie się wiązać z poniesieniem kosztów na audyt energetyczny, sporządzenie 
studium wykonalności i przygotowanie wniosku z wszystkimi niezbędnymi załącznikami. 
 
W wyniku skargi złożonej przez mieszkańców budynku nr 20 o nie wpisanie do planu remontowego 
docieplenia ściany szczytowej w przedmiotowym budynku, Rada Nadzorcza uściśliła zasady udzielania 
odpowiedzi na wnioski mieszkańców, w toku sporządzania planu remontowego na następny rok. Ustalono, że 
wnioskodawca winien otrzymać informację w terminie jednego miesiąca o aktualnie prowadzonej procedurze 
i orientacyjnym terminie jej zakończenia. Po zatwierdzeniu planu remontowego wnioskodawca otrzyma 
ostateczną decyzję o przyjęciu, bądź odrzuceniu wniosku. Przyjęto także zasadę, że członkowie Komisji 
Eksploatacyjno - Inwestycyjnej będą uczestniczyli nie tylko w przeglądach zasobów, lecz również w pracach 
komisji przetargowych oraz w wizjach przeprowadzanych w mieszkaniach lokatorów, w przypadku 
wystąpienia awarii. 
 
Mając na uwadze pozytywny wynik finansowy Spółdzielni za rok 2015 r oraz zrealizowanie przez Zarząd 
wniosków z Walnego Zgromadzenia Członków Spółdzielni Mieszkaniowej „Zrzeszeni” w 2015 roku, a także 
dobrą ocenę realizacji wszelkich bieżących zadań stawianych przez Radę Nadzorczą, Rada wnioskuje do 
Walnego Zgromadzenia o zatwierdzenie sprawozdania finansowego i udzielenie absolutorium urzędującemu 
Zarządowi Spółdzielni. 
 

 
 

 


